泰目

笔谈 ____

8·制度与发展:中国是否在失败? 罗斯高 史鹤凌 罗根·赖特 莫之许 长平 达隆·阿西莫格鲁

访谈 _____

26· 穿越中国极权主义的迷雾 许成钢 / 张杰

48· 习近平的中国经济向何处去?

白明/钟伟锋

64·性别视角下的国家暴力: 从台湾威权时期的受害者主体, 到离散中的中国公民行动者

沈秀华 / 江雪

制度设计 ■

84· **反思总统制**——林茨命题的修正与细化(下) 张千帆

98·**亚洲混合联邦主义对未来中国的启发** 何包钢

120· 李登辉的宪政选择:关于中央政府体制 曾建元

思想研究 ■

138·基督教与民主: 吴耀宗的政治神学表达 张彦华

最新挑战 ====

158· 人工智能如何威胁民主

莎拉·克雷普斯 道格·克里纳 徐行健译

读书

172・吴国光《 走向共产党后的中国》

张伦

简记 💮 💮

180・全球民主人权事件

Eleanor Zhang

190 · 英文摘要

196 · 《中国民主季刊》征稿启事

197 · 《中国民主季刊》订阅方式

◎ 致谢: 黄奕信为本期所有画作作者

Contents

CONVERSATION

8. Institutions and Development: Is China Failing? Scott Rozelle, He-Ling Shi, Logan Wright, Zhixu Mo, Ping Chang, Daron Acemoglu

INTERVIEWS

- **26.** Seeing Through the Fog of Chinese Totalitarianism Chenggang Xu / Jie Zhang
- **48.** Where is Xi Jinping Taking China's Economy? Jude Blanchette / Weifeng Zhong
- 64. State Violence from a Gender Perspective: From Victimized Subjects During Taiwan's Authoritarian Era to Chinese Citizen-Actors in the Diaspora Hsiu-hua Shen / Xue Jiang

84. Institutional Design

Rethinking Presidentialism: Revisions and Refinements of the Linz Thesis (Part II) Qianfan Zhang

- **98.** Lessons for China's Future from Asian Hybrid Federalism Baogang He
- 120. Lee Teng-hui's Constitutional Choices: On the Central Government System Chien-Yuan Tseng

POLITICAL THOUGHTS I

138. Christianity and Democracy: Wu Yaozong's Political Theology Yanhua Zhang

NEW CHALLENGES

How Al Threatens Democracy

158. Sarah Kreps, Doug Kriner / Translated by Xingjian Xu

BOOK REVIEW

172. China After the Communist Party by Guoguang Wu Lun Zhang

NOTES ___

- **180.** Global Democracy and Human Rights Events Eleanor Zhang
- 190. ABSTRACTS IN ENGLISH
- 196. Call for Papers
- 197. How to Subscribe
 - O All paintings were authored by Yixin Huang